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ZPRÁVY Z MĚSTYSE 
 

Finanční podpory a dary 
 

Městys Radiměř po schválení Radou městyse, na základě schváleného rozpočtu na rok 

2024, poskytl veřejné finanční podpory těmto spolkům: 
 

TJ Radiměř, z.s. – 205 000,- Kč 

SDH Radiměř – 20 000,- Kč 

SRPDŠ při ZŠ Radiměř, z.s. – 30 000,- Kč 

Myslivecký spolek LOVĚNA Radiměř – 15 000,- Kč 

Myslivecký spolek LOVĚNA Radiměř-kroužek Hubertovi kamarádi – 15 000,- Kč 

Oblastní charita Polička – 30 000,- Kč 

Charita Svitavy – 20 000,- Kč 

Středisko sociálních služeb Salvia, z.ú – 17 000,- Kč 
 

Městys Radiměř po schválení Radou městyse, na základě schváleného rozpočtu na rok 

2024, poskytl finanční dary: 
 

Domov na rozcestí Svitavy – 10 000,- Kč 

Záchranná stanice „Zelené Vendolí“ – 5 000,- Kč 

SRPDŠ při ZŠ Radiměř, z.s. (příspěvek na ples)  – 2 000,- Kč 

Linka bezpečí, z.s. – 1 000,- Kč 

Centrum J.J.Pestalozziho, o.p.s. – 1 000,- Kč 

Zdravotní klaun, o.p.s. – 1 000,- Kč 

Městská knihovna ve Svitavách – 2 350,- Kč 

Centrum pro dětský sluch Tamtam, o.p.s. – 2 000,- Kč 

Asociace rodičů a přátel zdravotně postižených dětí v ČR, z.s. klub RADOST–1 000,- Kč 
 

Dary a  dotace jsou poskytovány žadatelům převážně v návaznosti na činnosti nebo 

služby, které jsou poskytovány obyvatelům našeho městyse. 
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Čištění multifunkčních hřišť 
 

V měsíci červenci proběhl servis umělých povrchů obou multifunkčních hřišť, na náklady 

městyse, v hodnotě 99 486,20 Kč. Obě hřiště můžete plně využívat ke sportovním 

aktivitám jako je tenis, nohejbal, volejbal, malá kopaná, basketbal, atd. Návštěvníky těchto 

hřišť žádáme, aby používali správnou obuv na umělé povrchy a využívali hřiště pouze ke 

sportovním účelům a dodržovali provozní řád. Není možné vstupovat na tyto povrchy 

v obuvi s hroty nebo v trekové obuvi. Horní hřiště u vodní nádrže (bývalé koupaliště) má 

ve zprávě pan Mgr. Radek Škorpík, se kterým je možno si domluvit zapůjčení hřiště.  
 

Hřiště v areálu TJ Radiměř spadá do kompetence provozování TJ Radiměř. Zde se můžete  

obrátit na pana předsedu TJ Radiměř Rostislava Helešice. Městys v letošním roce také ve 

spolupráci s členy TJ Radiměř zakoupil nové záchytné sítě na multifunkční hřiště, které 

svépomoci naistalovali členové TJ Radiměř a byla opravena elektroinstalace na osvětlení 

hřiště. Dále bylo provedeno navýšení ochranné sítě za brankou, směrem k zástavbě cca 

o 2m, kde byl řešen letitý problém s přelétáním míčů na soukromé pozemky, kdy  

docházelo k poškozování soukromého majetku.  

Sportu zdar                                                Roman Satrapa – starosta 
 

Znečišťování veřejného prostranství – dětská hřiště 
 

Na základě upozornění na znečišťování veřejných ploch zvířecími exkrementy (psi, koně), 

kde se nachází dětská hřiště, žádáme majitelé zvířat, aby dodržovali v těchto prostorách 

určených pro děti provozní řády. Vstup na hřiště se zvířaty je zakázán. Určitě  všichni 

společně chceme, aby si naše děti mohly hrát v čistém prostředí bez zvířecích exkrementů. 

Děkujeme za pochopení a dodržování těchto pravidel! 

                                                                                                      Roman Satrapa – starosta 
 

Pravidelné okénko z naší pivnice U Mlýna 
 

Červencový provoz naší pivnice nás opět přesvědčil, že máte 

zájem k nám chodit a trávit u nás čas na terásce i v hospůdce při 

kávičce, dortíku nebo pivku. Můžu Vám říct, že Burger víkend 

byl jedním slovem SUPER a stál za to. Budeme v takových ak-

cích dál pokračovat. Těm, na které se nedostalo se moc omlou-

váme. Proto se můžete těšit na další víkend pečených kolen. 

Voláte, píšete, kdy budou kolena znovu a mám pro Vás dobrou 

zprávu…. 

 9. a 10. srpna se můžete opět těšit na ,,Víkend pečených  

kolen,, 

A ještě jedno velké oznámení. Od 12. srpna spustíme předprodej na další velkou akci, která 

se bude konat u nás ve Společenském domě a já Vám prozradím, kdo to bude       . 

2.11. 2024 od 18 hod k nám zavítá Zdeněk Izer se svou show ,,Vyndavací zas tam 

dací,,. 

A další velká akce v podobě Adventního koncertu už se také rýsuje. Myslím, že se máte na 

co těšit.  Proto sledujte naše facebookové, instagramové stránky a aplikaci městyse Radi-

měř, ať Vám nic neunikne. 
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Budeme se těšit na Vaší návštěvu a za celý kolektiv pivnice a společenského domu děku-

jeme. 

                            Lenka Klofandová - správce 

 

ZPRÁVY ZE ZÁKLADNÍ ŠKOLY 
 

Školní rok 2023/2024 v datech 
 

 Co jsme společně s dětmi napříč ročníky podnikli? 

• 20 exkurzí či projektových dní mimo ZŠ 

• týdenní pobyt v Anglii 

• 2 návštěvy kulturních akcí 

• 19 projektových / tematických dní 

• 2 sportovní programy 

• lyžařský výcvik, plavání 

• 14 akcí pro veřejnost:  Besídka ke Dni matek, Vánoční jarmark, Den otevřených dveří, 

Vystoupení při rozsvěcení vánočního stromečku, Matematická kavárna pro rodiče 2x, 

Odpoledne s matematikou, Školní ples, Evvo program pro MŠ 3x, Autorské čtení, 

ŠD- Čarodějnice se družinou, ŠD- Besídka pro rodiče-konec školního roku 

• 3 celoroční aktivity: Recyklohraní, Sběr druhotných surovin, Školní parlament,  

• 16 preventivních programů 

• 4 adaptační odpoledne pro budoucí prvňáčky 

• 24 soutěží napříč různými předměty 

• 4 olympiády: M, ČJ, AJ, D 

• 2 celoroční přípravné kurzy na přijímací zkoušky žáků 9. ročníku 
 

Mimořádné výsledky našich žáků 

• Národní kolo 1. místo – Office Aréna, Tomáš Koutný 

• Národní kolo 2. místo – Mladý zemědělec,  Tobiáš Nečas 

• Krajské kolo 1. místo – Olympiáda z matematiky, Martina Řehůřková 

• Krajské kolo 1. místo – Zlatý list, mladší žáci, Rostislav Helešic, Lena Mjachká,  

Alexandr Daševič, Matěj Mauer, David Pomykal, Martina Řehůřková 

• Krajské kolo 3. místo – Zlatý list, starší žáci, Magdalena Coufalová, Klára 

Pavlíčková, Rozálie Pavlíčková, Ladislav Daševič, Tobiáš Nečas, Ondřej Mauer 

• Krajské kolo 1. místo – PC – ák – prezentace pro 8. ročník, Adam Šplíchal 

• Krajské kolo 5. místo – Olympiáda z českého jazyka, Adéla Štoudková 

• Krajské kolo 6. místo – Olympiáda z anglického jazyka, Tereza Selicharová 

• Krajská soutěž – Zelený Pardoubek, 1. místo, šestý ročník 

• Přírodovědný klokan 1. místo – Ondřej Mauer 

• Literární soutěž Kriminacht 2024 – kategorie B, 2. místo - Martina Řehůřková, 

kategorie D, 2. místo Ladislav Daševič 
 

Ocenění SCIO 

• Druhý nejlepší výsledek v kraji v testování ČJ pro páté třídy – Klára Pavlíčková 
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• Druhý nejlepší výsledek v kraji v testování ČJ pro deváté třídy a kvarty gymnázií– 

Tereza Selicharová 

• Třetí nejlepší výsledek v kraji v testování ČJ pro deváté třídy a kvarty gymnázií– 

Adéla Štoudková 

• Třetí nejlepší výsledek v kraji v testování obecně studijních předpokladů pro deváté 

třídy a kvarty gymnázií – Tereza Selicharová 
 

Kroužky při ZŠ, které byly v letošním školním roce realizované 

• keramika 1. a 2. skupina, jóga, míčové hry, přírodovědný kroužek 1., 2. a 3. skupina, 

dopravní výchova, příprava na přijímací zkoušky 8. a 9. ročník z ČJ a M,  Aj 

přípravka pro 2. ročník, Aj s rodilou mluvčí – 5. - 9. ročník, Aj s rodilou mluvčí  - 

družina, flétničky. 
 

Příměstský tábor 

• Radiměřík 1 – červenec 

• Radiměřík 2 – srpen 

 

Všem dětem a občanům Radiměře přejeme krásný zbytek léta a se školáky se 2.9. v 7:50 

těšíme na viděnou! 

                                                                                                           Mgr. Jana Selicharová 

Poslední zvonění 
 

V předposlední den školního roku naše škola zažila den plný adrenalinu. Deváťáci si pro 

své mladší spolužáky připravili tradiční poslední zvonění. Před vstupem do školy je 

přivítali úsměvem,  rtěnkami a voňavkami. To proto, aby se na ně jen tak nezapomnělo. 
 

Po tomto bujarém úvodu následovalo tradiční pasování osmáků na deváťáky. Osmáci 

museli prokázat svoji chrabrost a poslepu překonat různé disciplíny, které jim deváťáci 

připravili. Hmatovou stezku, prolézání tunelem, hledání předmětů v humusu, ochutnávání 

„lahůdek“ a osvěžující polévání vodou . To vše čekalo na naše budoucí deváťáky a jejich 

paní  učitelku. Vše zvládli s přehledem a slavnostnímu slibu a pasování nic nebránilo. 
 

Celý den vyvrcholil napínavým volejbalovým zápasem mezi deváťáky a učiteli. Průběžné 

bodování bylo opravdu velmi, velmi těsné a zápas byl plný emocí, což z něj udělalo 

skvělou podívanou pro všechny přítomné. I když deváťáci bojovali statečně, učitelé 

nakonec vyhráli. 
 

Slavnostní ukončení školního roku 
 

Poslední školní pátek se v tělocvičně naší školy konalo tradiční slavnostní ukončení 

školního roku. A tradičně přineslo mnoho emocí. Rozloučili jsme se žáky, kteří letos opustí 

naši školu a přestoupí do jiných škol. Během ceremoniálu jsme se s dojetím rozloučili 

s pěti žáky, kteří přestupují na nové školy a my jim přejeme mnoho úspěchů a nových 

přátel. 

Program pokračoval udílením odměn, které předávali vyučující odborných předmětů 

společně s paní ředitelkou. Bylo potěšující vidět, kolik našich žáků se během školního roku 

zapojilo do různých soutěží a projektů.  Jejich píle a nadšení bylo oceněno odměnami 
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a diplomy. Někteří žáci  za své celoroční snažení a reprezentaci školy dokonce získali 

pochvalu ředitelky školy. 
Zlatým hřebem dopoledne bylo rozloučení se s našimi deváťáky, kteří úspěšně ukončili 

své základní vzdělávání. Tento významný okamžik byl umocněn jejich proslovem, 

šerpováním, jejich osobním rozloučením s námi všemi a na závěr tradičním vyprovázením 

ze školy současnými prvňáčky. A tak, symbolicky, ruku v ruce vyprovodili ti nejmladší své 

nejstarší spolužáky a pomohli jim ze školy vykročit tou správnou nohou. 
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ZPRÁVY Z MATEŘSKÉ ŠKOLY 
 

Ohlédnutí za druhou polovinou školního roku 2023/2024 v mateřské škole 
 

Vánoční prázdniny rychle utekly a děti se v novém roce vracely do mateřské školy 

natěšené s očekáváním, zda i naši MŠ navštívil na Štědrý den Ježíšek. Jakmile zjistily, že 

ani tentokrát na nás Ježíšek nezapomněl, radost v jejich očích byla nepopsatelná. Po 

domluvení se na společných pravidlech si nové hračky ihned vyzkoušely. Pokud nám 

počasí dovolilo, užívali jsme si během zimních dní koulovanou, stavbu sněhuláků a hrátky 

se sněhem. Zkoumali jsme led v mrazivém počasí a dělali pokusy při změně teploty, kdy 

jsme si kusy ledu přinesli do budovy mateřské školy a zkoumali, co se s nimi stane. 
 

V měsíci únoru jsme se začínali připravovat na blížící se masopustní karneval. Děti si 

vyrobily karnevalové škrabošky, dozvěděly se něco o masopustní tradici a pochutnávaly si 

na masopustních koblížcích. V den karnevalu se děti převlékly do kostýmů, které byly 

opravdu originální.  Celé dopoledne plnily mnoho rozmanitých úkolů, které si pro ně paní 

učitelky připravily. Den jsme zakončili všemi očekávanou diskotékou s pohoštěním. 
 

V únoru proběhla v MŠ návštěva České školní inspekce z Pardubického inspektorátu. 

Předmětem inspekční činnosti bylo zjišťování a hodnocení podmínek, průběhu a výsledků 

vzdělávání, včetně hodnocení naplňování školního vzdělávacího programu. Všichni – děti 

i zaměstnanci – jsme dostali velkou pochvalu!!! 
 

Měsíc březen začal návštěvou varieté. Děti obdivovaly artistické kousky a do některých 

cirkusových čísel se mohly dokonce zapojit. Na konci měsíce nás navštívil minicirkus - 

tentokrát s naší oblíbenou opičkou Žofinkou a dalšími zvířátky, která si děti mohly 

s opatrností pohladit. Děti byly skvělé publikum a zasloužily si odměnu v podobě zvířátka 

vyrobeného z nafukovacích balónků, které si na památku odnesly domů. 
 

Dále jsme se v měsíci březnu věnovali přípravám na Velikonoce. Nabarvili jsme si 

keramické květináče, nasázeli do nich řeřichu a každý den jsme se o ni pečlivě starali. 

Jakmile nám řeřicha povyrostla, ozdobili jsme si květináč vyrobeným velikonočním 

zápichem. Období Velikonoc jsme zakončili hledáním dobrot od velikonočního zajíčka, 

který nám je tentokrát schoval na školní zahradě. 
 

Měsíc duben byl ve znamení environmentální výchovy. Již na přelomu měsíce nás 

navštívili žáci šesté třídy ZŠ s přednáškou o známých ptácích a společnými silami jsme 

před budovou MŠ nainstalovali ptačí budku. V průběhu měsíce nás žáci šesté třídy 

navštívili ještě dvakrát. Postupně jsme se dozvěděli základní informace o obojživelnících, 

plazech a broucích. Žáci pro předškoláky vždy připravili několik úkolů a následně jim 

pomáhali při jejich plnění.  Společně jsme na zahradu MŠ odnesli připravené kameny 

a postavili domeček pro ještěrky a na lípu připevnili hmyzí hotel. Celý environmentální 

program byl velice zajímavý, děti  získaly spoustu nových poznatků. Na školní zahradě 

nyní můžeme nově postavené příbytky pro hmyz a obojživelníky zkoumat a hledat v nich 

život. Žákům šesté třídy a paní učitelce Ing. Hronové patří veliké poděkování. 
 

Během měsíce dubna k nám také zavítal kouzelník Jiří Krejčí, divadlo Pernštejni a divadlo 

JoJo. V hudebně naučném programu  s p. Čapčuchem si děti zazpívaly známé i méně 

známé písně za doprovodu  kytary a trénovaly tak schopnost vnímat a reprodukovat rytmus, 

který hraje důležitou úlohu nejen v hudbě, ale i tanci, řeči a v mnoha jiných dovednostech. 
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Akcemi nabitý duben jsme v mateřské škole zakončili čarodějnickým rejem. Děti 

v čarodějnických kostýmech plnily úkoly zaměřené na hrubou i jemnou motoriku, logické 

myšlení a prostorovou orientaci. Čarodějnice jsme ukončili v podobě experimentu. Děti si 

vyzkoušely namíchat čarodějnický lektvar, který v průběhu přípravy sám měnil barvu. 
 

S příchodem měsíce května jsme s dětmi pilně trénovali a nacvičovali program na besídku 

ke Dni matek, vyráběli dárky a zdobili školku, aby se hostům u nás líbilo. Vystoupení se 

dětem velice povedlo a dostaly velkou pochvalu. Za pomoci rodičů si děti doma připravily 

nádherné kostýmy berušek, se kterými vystoupily také na besídce v novém společenském 

domě. 
 

V květnu nás také čekala dopravní výchova a na pomoc nám přijel i kouzelník se svojí 

dopravní školičkou. Vystoupení bylo obohacující a velmi nás zaujalo. Děti si mohly ověřit 

své znalosti při vystoupení s p. kouzelníkem. 
 

Na konci měsíce k nám zavítala ještě paní z Malé technické univerzity  s programem  

„Mosty“  a  z kostek s námi postavila nádherný most, přes který jsme pak všichni zvládli 

přejít. Konstrukce mostu musela být opravdu pevná. Most děti musely skládat dle předem 

připraveného plánku, aby je opravdu udržel. Děti se tak dostaly do role malých stavitelů 

a vyzkoušely si práci se stavebnicí Lego trochu jiným a pro ně neobvyklým způsobem.  

Skvělý zážitek! 
 

Ani jsme se nenadáli a přišel červen. Letošní dětský den jsme oslavili na téma „Tlapková 

patrola.“ Byly nachystané různé zábavné aktivity s členy Tlapkové patroly, u kterých děti 

plnily své úkoly. Odměnou na závěr byla kopečková zmrzlina, kterou si děti samostatně 

koupily u zmrzlinářů a tím se seznámily s počátečními prvky finanční gramotnosti. 

Po úžasném dětském dni  jsme s dětmi vycestovali autobusem na školní výlet do nedaleké 

vesnice Lavičné na farmu „Pepíkovy alpaky“. Největším lákadlem pro děti byly nádherné 

alpaky, se kterými se  mohly vyfotit a pomazlit. Dále jsme se dozvěděli spoustu informací 

o dalších zvířatech na této farmě (králíci, koně, slepice). Počasí nám vyšlo na jedničku 

a děti si výlet opravdu užily. 
 

V měsíci červnu nás opět navštívil kouzelník Jiří Krejčí s Pohádkovým kouzlením, do 

kterého byly zapojeny děti i paní učitelky. 
 

Dětmi velmi očekávanou akcí byla návštěva policie ČR s preventivním programem pro 

děti. Policisté s dětmi mluvili o bezpečném pohybu po pozemní komunikaci, poučili je o 

tom, jak by se měly chovat jako cyklisté v dopravním provozu a dali jim spoustu 

užitečných rad. Dětem se přednáška moc líbila, aktivně spolupracovaly a sami policisté 

byli mile překvapeni, kolik vědomostí děti mají. Po přednášce si všichni vyzkoušeli otisk 

prstů. Potom jsme se  přesunuli  na školní  zahradu, kde si děti mohly vyzkoušet policejní 

vesty či přilby, podívat se do policejních aut a vyfotit se v nich. Na závěr, jako překvapení, 

přijel policejní psovod a následovala ukázka výcviku psa a útok na pachatele. Děti byly 

opravdu nadšené a plné dojmů a zážitků z této perfektně připravené akce. Jako poděkování 

policistům předaly vlastnoručně vyrobený projekt s policejní stanicí a policisty. Děkujeme 

prap. Mgr. Tomáši  Mauerovi za výborné zajištění celé akce. 
 

Závěrem června bylo pro děti připravené divadelní představení od divadla Jójo, na kterém 

jsme si zároveň užili pasování předškoláků na školáky. Popřáli jsme jim štěstí a spoustu 

úspěchů do školních let. Na památku na svá předškolní léta děti dostaly stužky, knihy se 
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záložkou a vlastnoručně vyrobené knížky se vzpomínkami na MŠ.  
 

Poslední červnové dopoledne si děti užily na školní zahradě, kde na ně čekalo velké 

překvapení  –skákací hrad.  
 

Přejeme všem krásné , klidné  léto  

                                                                                   Za kolektiv MŠ  Michaela Jílková,DiS. 

                                                                                                              Marcela Levová DiS.  
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Zpráva z mateřské školy 
 

Vážení spoluobčané, 

sděluji vám, že 22.5.2024 proběhlo konkurzní řízení na místo ředitelky naší MŠ z důvodu 

mého odchodu do starobního důchodu k 31.7.2024. 

Konkurzní komise byla složena ze zástupců České školní inspekce – Pardubický 

inspektorát, KÚ Pardubického kraje, Městského úřadu Svitavy, zástupců zřizovatele 

a pedagogů.  

Komise jednomyslně doporučila Radě Městyse Radiměř, aby se novou ředitelkou stala 

paní Bc. Monika Herzigová (rozená Klíčová). 

Rada Městyse Radiměř dne 11.6.2024 jmenovala paní Bc. Moniku Herzigovou do funkce 

ředitelky MŠ Radiměř od 1.8.2024. 
 

Přeji všem dětem, rodičům i zaměstnancům jen to nejlepší do dalších let! 

                                                                                                                       Lenka Češková 
 

TJ RADIMĚŘ 
 

Ohlédnutí za uplynulou sezónou 2023/2024 TJ Radiměř 
 

Vážení přátelé sportu a Tělovýchovné jednoty Radiměř, dovolte mi, prosím, se ve 

stručnosti ohlédnout za uplynulou sezónou a děním v TJ Radiměř. 
 

Krátce bych se vrátil k valné hromadě spolku, která se konala 23.11.2023. Zde došlo ke 

změně ve vedení spolku na postu předsedy a obměně členů ve výkonném výboru. Novým 
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předsedou byl jednohlasně zvolen Rostislav Helešic. Aktuální personální složení 

výkonného výboru TJ je následující: 
 

Rostislav Helešic, DiS. 

Jitka Mauerová 

Tereza Nečasová 

Leopold Öhler 

Bc. Libor Přikryl 

Mgr. Radek Škorpík 

Jan Šmíd 
 

Z pozice předsedy TJ odstoupil Josef Hozák. Dále na vlastní žádost také odstoupil člen 

výboru Karel Křivinka.  
 

Chtěl bych poděkovat za velkou důvěru projevovanou mi už před zvolením, během zvolení 

a po celý uplynulý rok. Spolek jsem jako předseda převzal ve velmi špatné ekonomické 

kondici a vyhlídky nebyly dobré. V klubové kase toho moc nebylo, a proto bylo mým 

prvním úkolem dát spolek finančně do pořádku, o což jsem se snažil již ve výboru. Bylo 

potřeba snížit velké měsíční výdaje, navýšit příjmy a fungování stabilizovat. To se díky 

rozumným úsporným krokům, vydařeným společenským akcím, sponzorům a velkému 

úsilí celého vedení podařilo nadmíru.  
 

Jsem přesvědčen o tom, že fungování všech spolků na malé vesnici musí být založeno na 

dobrých mezilidských vztazích uvnitř ale i směrem k veřejnosti. Pokud se chceme radovat 

ze sportovních úspěchů napříč oddíly a mít pozitivní podporu obyvatel městysu, nikdy 

nesmí být spolek využíván jako nástroj k řešení osobních sporů. Kopeme za stejný tým, za 

Radiměř. Proto bylo také mým dalším úkolem narovnat historicky poničené vztahy mezi 

spolkem a lidmi, kteří spolek v minulosti podporovali nebo pro spolek aktivně pracovali 

jak v zázemí, tak i na poli sportovním. Jen tak budeme silnější a o to ve sportu jde vždy. 

I proto jsem rád, že se podařilo přesvědčit k návratu „domů“ po několika letech Jakuba 

Trnečku, což pro mě byla dlouhodobě priorita. Kuba je pro mě osobně jedním z největších 

symbolů radiměřského fotbalu uplynulé dekády, náš odchovanec. 
 

Nyní bych se rád ohlédl za fungováním jednotlivých oddílů… 
 

Fotbal muži – SELECT III. Třída okresu Svitavy 

Po podzimní části panovala mezi muži stoprocentní spokojenost, protože se nám podařilo 

vcelku bez problému opanovat první místo soutěže. O to větší zklamání to bylo na jaře, 

kdy se nám výsledkově i herně přestalo dařit a stačilo to až na celkové třetí místo. 

Regionální fotbal se stále potýká s nedostatkem hráčů, ale i přes to se snažíme mužstvo 

posílit a vrátit ho na pozice kam historicky určitě patří. Uvidíme, na co toho bude stačit 

v nadcházející sezóně, ale budeme silnější. 
 

Fotbal dorost U19 – Meziokresní přebor 8+1  

Oddíl dorostu je aktuálně náš největší klenot. Kluci i přes věkový handicap bojovali jako 

lvi a svými parádními výkony nám dělali po celou sezónu obrovskou radost. Mužstvo 

složené z kluků, kteří ještě loni hráli žákovské kategorie se celý rok konfrontovalo se 

soupeři, kteří naše kluky věkově převyšovali pravidelně o 2-3 roky. I tak jsme v mistrovské 

části finále C jsme vybojovali druhé místo celkově. Máme tady obrovský potenciál do 
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budoucna pro dospělý fotbal. Však už také několik kluků pravidelně chodí sbírat 

zkušenosti do zápasů mužů. 
 

Starší přípravka U11 – Okresní soutěž Svitavy 

Práce s nejmenšími fotbalisty u nás z pro mě nepochopitelných důvodů několik let chyběla, 

proto bylo prioritou toto znovu nastartovat. Na konci loňského léta jsme uspořádali nábor 

dětí a založili jsme oddíl „elévků“. Děti se během celého roku raketově vypracovaly 

v jeden z nejsilnějších týmů v okresní soutěži. Ve velmi silné konkurenci jsme dokázali 

vyhrát hned 3 turnaje a děti se prezentovaly nádhernými výkony a sportovně rostou 

každým dalším tréninkem a zápasem. Zde je potřeba poděkovat hlavně rodičům za 

projevenou důvěru v naší práci a za motivaci a podporu, kterou holkám a klukům dávají. 
 

Fotbal Mladší žáci U13 

Několik hráčů z přípravky již přerostlo věk, kdy mohou v přípravce nastupovat. Proto 

jdeme do následující sezóny s tímto novým oddílem a přípravku zanecháme jen mladší, 

tedy U9. V žácích bude situace podobná jako v dorostu, tedy jdeme do soutěže s mladým 

týmem, pro který bude minimálně první rok hodně náročný, ale o to víc je to fotbalově 

posune dál. 
 

Během celého roku fungovaly pro veřejnost všechny ostatní oddíly a kroužky. Podařilo se 

nám sehnat certifikovanou lektorku jógy Helenu Mazákovou a založit oddíl Fyzio jóga, 

který se těší velké oblíbenosti. Pravidelně další ženy v tělocvičně cvičily Kruhový trénink 

a Tabatu s Mirkou Slavíčkovou. Děti tancovaly na Tancohrátkách s Luckou Valovou a ti 

nejmladší ve velkém počtu s oblibou navštěvovali Hýbánky s Kateřinou Helešicovou. O 

všech kroužcích a možnostech sportovních aktivit na další sportovní sezónu v rámci TJ 

Radiměř budeme informovat příště. 
 

Stalo se toho mnohem více i mimo sport. Během zimy jsme provedli rekonstrukci 

hospůdky na hřišti, vrátili jsme se k tradici pořádání sportovních plesů. Víceúčelové hřiště 

s umělým povrchem jsme vybavili novou síti po celém obvodu, novou síť jsme také dali 

za branku směrem do zástavby. Neustále se snažíme areál a zázemí posouvat dál. Na další 

sezónu plánujeme další vylepšení a novinky, včetně montáže velké elektronické 

výsledkové tabule, stavbu zpevněné plochy před kabinami v místě posezení a další. 
 

Na závěr bych chtěl poděkovat všem přátelům, fanouškům, trenérům, lektorům a obecně 

všem lidem, kteří spolek jakýmkoliv způsobem podporují nebo si přijdou užít na hřiště 

společné chvíle během sportu či s přáteli na jen tak posedět. Chci moc poděkovat vedení 

Městysu Radiměř za veškerou finanční i ostatní výpomoc. Bez tohoto by většinu věcí 

a činností nebylo možné dělat v těchto rozměrech a s takovou kvalitou. 
 

Zvláštní poděkování chci věnovat všem kolegům z výkonného výboru, bez kterých bych 

sám nic nezměnil. Velmi si cením jejich práce a ochoty věnovat této dobrovolné činnosti 

moře času po celý rok. Nevím, zda je v dnešní době těžší shánět nadšené dobrovolníky 

anebo finance pro fungování sportovních oddílů. Dle zpětné vazby od vás všech ale cítím, 

že se spolek vydal správnou cestou, a to nás motivuje v této práci pokračovat i nadále. Je 

to velký závazek. 
 

                                                                           S úctou Rostislav Helešic, předseda spolku 
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Rozlosování podzimní fotbalové sezóny 2024 
 

Fotbal muži III.třída 
, 

 3.8.2024 sobota 17:00 Radiměř – Hradec nad Svitavou (pohár OFS muži) 

10.8.2024 sobota 17:00 Radiměř – Čistá 

18.8.2024 neděle 10:00 Radiměř – Kunčina B 

25.8.2024 neděle 17:00 Němčice – Radiměř 

31.8.2024 sobota 17:00 Radiměř – Koclířov 

8.9.2024 neděle 17:00 Linhartice – Radiměř 

14.9.2024 sobota 17:00 Čistá – Radiměř 

22.9.2024 neděle 16:00 Kunčina B – Radiměř 

28.9.2024 sobota 16:00 Radiměř – Němčice 

5.10.2024 sobota 16:00 Koclířov – Radiměř 

12.10.2024 sobota 15:30 Radiměř – Linhartice 

19.10.2024 sobota 15:30 Radiměř – Čistá 

26.10.2024 sobota 14:30 Radiměř – Kunčina B 

3.11.2024 neděle 14:00 Linhartice – Radiměř 
 

Fotbal dorost U19 Okresní přebor 
 

25.9.2024 neděle 10:00 Radiměř – Březová 

28.8.2024 středa 17:30 Němčice – Radiměř 

31.8.2024 sobota 17:00 Borová – Radiměř 

8.9.2024 neděle 10:00 Radiměř – Čistá/Janov 

15.9.2024 neděle 10:00 Pomezí – Radiměř 

22.9.2024 neděle 10:00 Radiměř – Hradec nad Svitavou 

28.9.2024 sobota 13:00 Kunčina – Radiměř 

13.10.2024 neděle 10:00 Radiměř – Opatov 

20.10.2024 neděle 10:00 Radiměř – Němčice 

26.10.2024 sobota 11:30 Březová – Radiměř 

2.11.2024 sobota 10:00 Opatov – Radiměř 
 

Fotbal mladší žáci U13 Okresní přebor 
 

31.8.2024 sobota 14:00 Radiměř – Čistá 

8.9.2024 neděle 10:00 Horní Újezd/Morašice – Radiměř 

11.9.2024 středa 17:30 Opatov – Radiměř 

14.9.2024 sobota 14:00 Radiměř – Sebranice 

21.9.2024 sobota 10:00 Pomezí – Radiměř 

28.9.2024 sobota 13:00 Radiměř – Borová 

6.10.2024 neděle 10:00 Březová – Radiměř 

12.10.2024 sobota 12:30 Radiměř – Jevíčko/Jaroměřice 

20.10.2024 neděle 10:00 Bystré – Radiměř 

2.11.2024 sobota 11:00 Radiměř – Němčice/Sloupnice 
 

Turnaje mladší přípravky U9 v době psaní tohoto článku ještě nebyly rozlosovány. 
 

Pro více aktualit z dění Tělovýchovné jednoty prosím sledujte naše facebookové stránky 

www.facebook.com/tjradimer1946 nebo naskenujte telefonem QR kód, který vás na stránky přesměruje. 

Děkujeme za podporu. 

 

                                                                            

http://www.facebook.com/tjradimer1946
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RADIMĚŘSKÉ NOVINY 
 

Moje letošní návštěva dřívějších Radiměřáků ve vesnici 
 

„Pobíhá zde po vesnici nějaký Němec a fotografuje všechny domy“. Takto se od pondělí 6. května 2024 

poptávali někteří obyvatelé na úřadu městyse. Omlouvám se, ale cítil jsem potřebu všechny staré domy 

zaevidovat a zdokumentovat.  
 

Při každé příležitosti jsem byl přátelsky pozdraven a své důvody jsem vysvětlil, pokud jsem se s někým 

sešel. Někdy německy, někdy anglicky, někdy heslovitě a také jak se říká „rukama nohama“. 
 

Zpravidla jsem byl přátelsky pochopen a částečně taktéž ze zvědavosti zdravě nabuzen. Když mě někdo 

zpozoroval a netroufnul si začít rozhovor, omluvil jsem se za obtěžování. 
 

Proč tato zásoba snímků? Nyní 80 let od konce války je již veliká část historického stavu nemovitostí 

nenávratně ztracena. Jedna část je zbourána, další přestavěna a ta poslední je dána všanc zániku. Ale 

některé objekty jsou velmi láskyplně zrekonstruované. Zkouším zachránit co se zachránit dá a k tomu 

potřebuji současný stav. Přivezl jsem si domů skoro kompletní sbírku před válkou postavených domů. 

Moje prosba na všechny staré i nové Radiměřáky - kdo má staré fotografie (také z poválečného období, 

např. před přestavbou nebo zbouráním), na kterých je zvlášť viditelná přestavba budovy, budu vděčný 

za každé foto, třeba i mobilem, a věřím, že se poštěstí, pokud si každý z vás prohlédne své fotoalbum. 
 

Karel se mnou jedno úterý seděl u starosty Romana Satrapy na úřadu městyse. Jeden občan náhle 

telefonoval (pan Lipenský Miroslav). V tu hodinu se u něho objevili dva mladí Němci. Pátrali u něj po 

poslední domovní adrese babičky toho mladíka. Byli ale špatně. Z neznalosti nového domovního 

číslování zazvonili u Lipenských. Ale to byla náhoda! Byl to Patrik Müller, vnuk před 2 roky zemřelé 

Elisabeth Wallek - naposledy obývající dům Moravská Radiměř 106, se svojí přítelkyní Monikou. Byli 

na dovolené. Měl jsem radost, že rodokmen paní Elizabeth mám již zpracovaný a jejího vnuka mohu 

překvapit. Následující den ti dva se mnou navštívili rodný dům paní Elizabeth - dědičný statek a mlýn 

Lecken-Mühle Česká Radiměř 95 (dnes č. 5 - dříve poslední mlýn). Mlýn je s láskou přestavěn jako 

penzion a je možno si tam objednat rodinné oslavy s noclehem pro 18 osob. Dík patří správci, který nás 

detailně provedl všemi prostorami a zahradou. 
 

Další dny jsem se potuloval sám vesnicí od posledního domu na horním konci až k tomu poslednímu 

dole. Ve středu odpoledne jsem se sešel s Karlem a jeho synem Radkem. Radek před několika lety 

vyhledal jejich předky a nechal mne vyfotografovat si jejich rodokmen. Pozdějším vyhledáním kořenů 

Mauerova rodu jsem zjistil, že Mauerovi a ostatní pochází od radiměřského sklářského mistra Johanna 

Georga Vettera, nar. 24.9. 1681 v Schönschönau - Kamenický Šenov, který se v Radiměří v roce 1720 

oženil. Tím jsme vzdálení bratranci. 
 

Potom jsme navštívili dědičný statek Friedelgrund Česká Radiměř 106 (dnes pan Josef Dvořáček, vnuk 

pana Václava Schustera), který obývá a postupně přestavuje společně se svoji paní Petrou a 3 dětmi 

rozsáhlou usedlost. Našli tam kámen s letopočtem 1843 a ptali se, zda to je datum stavby statku. Velmi 

žasli, že statek je průkazně zmiňován již v roce 1654 a pravděpodobně byl postaven ještě před 30letou 

válkou. V roce 1843 byl statek zřejmě přestavěn po požáru. Rodina se velmi snaží o sanaci celého 

rozsáhlého objektu. Přejeme jim hodně sil a mnoho štěstí. 
 

Minulý rok jsem na hřbitově fotografoval náhrobek Felix Gerischer, narozen 22. 3. 1923, zemřel 16. 12. 

1998. Karel zajistil kontakt na jeho syna Jana narozeného r. 1952, který společně se svojí manželkou 

a rodinou syna obývá přestavěný dům po svém otci. Tam jsme je navštívili. Jan pracuje jako zedník 

společně se svým synem Janem. Jan má dva vnuky od syna a dva vnuky od své dcery Jaroslavy. 

Gerischerovi mají kořeny taktéž na Západním kopci (Westlbarg), jsou to také moji příbuzní. Tak spojuje 

ty žijící jeden náhrobek. 
 

Ve čtvrtek odpoledne přijeli z Hessenska ostatní účastníci a společně jsme jeli do Brna za Annemarii 

a Oswaldem Haberhauerem. V pátek jsme vystartovali od Bartoňových (Fecker Grund Česká Radiměř 

186), dnes č. 327 - směr Kuliny (Hölle - Peklo) Tam se cesta neustále zvedá a došli jsme téměř k silnici 
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mezi Rohoznou a Stašovem. Na zpáteční cestě krátce před vesnicí zazněl Radeckého pochod, nicméně 

pekelní muzikanti nebyli k vidění. 
 

V sobotu odpoledne jsme navštívili nový kulturní dům. Tento krásný objekt má na starost paní Lenka 

Klofandová, které ten den pomáhala její dcera Veronika. Přejeme oběma šťastnou ruku při úkolu se o toto 

krásné dílo starat a Radiměřákům poskytnout příjemné místo k setkávání. 
 

Po tomto krásném zážitku setkání se v novém kulturním domě také s panem starostou, Karlem a jeho 

vnukem Ondrou jsme odjeli navštívit Thoma - Mühle Česká Radiměř 39 (dříve Češků mlýn -dnes pan 

Václav Fraňěk a paní Vlastimila Šusterová). Dnešní majitel pracoval mnoho let v USA a po svém návratu 

s jeho partnerkou paní Vlastimilou, která při naší návštěvě ležela nemocná, pracuje na rozsáhlé renovaci 

mlýna. Cítí se ještě fit. Práce na mlýnu bude ještě dlouho trvat. Ať oběma slouží zdraví a mají dostatek 

sil dílo dokončit.  
 

Později odpoledne jsme navštívili kapli sv. Johanna na horním konci. Již první pohled na kapli a okolí 

prozrazuje nedostatek péče a malou návštěvnost. Na dědičném statku Leck-Barg Česká Radiměř 116 

(manželé Mjachký) jsme byli srdečně přijati a pohoštěni Lenkou a Jurajem v jejich útulné kuchyni. Den 

s nimi jsme zakončili pěkným povídáním. Ještě poté jsme stihli navštívit Česká Radiměř 150 (dnes 263 

Klofandovi), dům mých prarodičů a rodiště mé matky Anny. Den předem jsem se seznámil se 

současnými majiteli. To byl pro mne také vzrušující pocit. 
 

Nakonec v neděli jsme se zúčastnili bohoslužby s panem farářem Pavlem Michutem a poté jsme se 

všichni vydali na cestu domů. 

 

Digitální mapa Radiměře.  
 

Dřívější i současní obyvatelé Radiměře ten problém znají. Změněná domovní čísla, zbořené nebo nově 

postavené domy, mlýnský příkop zasypán, potok v mnoha místech nucen téci jako podle pravítka. Také 

z poválečné doby dle paměti vyhotovená mapa, která vzhledem k délce vesnice vykazuje mnoho 

nepřesností. Nyní ale díky pokroku techniky jsme získali nové možnosti. V Google mapách jsem vytvořil 

tak zvanou „privátní mapu“, kterou s Vámi budu rád sdílet:  

https://www.google.com/maps/d/edit?mid=18neaF9L7tqCjmKc5SifWkmv5zS4imeY&usp=sharing  

 

                                                        
 

Pokud použijete Google mapy a budete sdílet svou polohu, můžete přesně vidět, před kterým domem 

stojíte. Původně mám všechny domy postavené před rokem 1945 a dnes domy stále stojící označené 

tečkami. Legenda je následující: dnešní číslo Název obce nové číslo domu (1890-1945) - staré číslo 

domu (před 1890), např. „327 EH Fecker-Grund BR 186-139”. 
 

Při focení mi byla mapa velkým pomocníkem. Vyzkoušejte si to sami funguje i z domova (bez určení 

polohy). Kousek po kousku se budu snažit o doplnění lokalit zbořených budov. Demolované budovy 

jsou označeny jako „+“. Pokud objevíte nějaké chyby nebo budete chtít doplnění, neváhejte mě 

kontaktovat. 
 

Radiměř žije, přitahuje nové lidi a počet obyvatel opět roste. Je úžasné ty změny prožívat. A krajina zde 

je překrásná. Celý týden v Radiměři byl pro mne nepopsatelný zážitek. 

 

                                                                                                                                         Dr. Gunter Schulz 

 

                                                                                                                                    přeložil Karel Mauer 
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FOTOGALERIE 
 

 

Dětský den – 27.07.2024 

           
 
TJ – zpevnění plochy před kabinami 

     
 
Oprava hřbitovní zdi 
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